
Søndermarkskolen   
Skanderborggade 65  

8940 Randers SV 

 

Dagsorden til skolebestyrelsesmøde   

Dato: Tirsdag den 28. maj 2024 kl. 18.00 – 20.00  

Fraværende: Charlotte, Lone  

Mødeleder: Trine  

Referent: AF 

 Emne og ansvarlig  Hvad skal vi udrette?  Proces  Tid  Konklusioner/bemærkninger 

1.  Godkendelse af   
dagsorden  

  1 min   

2.  Valg af mødeleder    2 min   

3.  Nyt fra:   
- Formand og   
næstformand  
- Ledelse   
- Personale   
- Andet  

Vi tager en runde med nyt fra alle relevante 

deltagere. Runden har orienterende karakter.  

Orientering  20 min  Vi har besøg af elevrådet. - Sofia og Merle 

 

Formand: 

Siden sidst har vi haft møde med NERD og forvaltningen ift. kapacitetsanalysen. 

Processen fortsætter og de forslag, der ligger, kommer i offentlig høring henover 

sommeren.  

 

Pia har været til skolerådsmøde: 

Der blev diskuteret AULA. Vi skal se på, hvordan vi introducerer forældre til, 

hvordan vi bruger AULA her på skolen.  

Der blev drøftet ‘De fire spor’, som omhandler kvalitet i undervisningen og kvalitet i 

undervisningsmiljøer. 

Den kommunale fraværsstrategi blev drøftet. Det er noget, vi også tager op her i 

bestyrelsen. 

Budgettet kommer ca. 30. august. 11 dage efter skal der ligge et høringssvar. Der 

er planlagt et bestyrelsesmøde, så vi har mulighed for at lave høringssvar.  

 

Trine:  

Vi har fået en opsigelse. Vedkommende fortsætter frem til sommerferien. 

Der er ansættelsessamtaler den 11. juni. Kl. 15.00. Det forventes. at der skal være 

3-4 til samtaler. Stoil deltager.  

Vi er i fuld gang med fagfordelingen og skoleårets planlægning. Dansk og 

matematiklærere er nu på plads.  



Vi er næsten færdige med klassedannelse for 6. klasserne til Tirsdalens skole. 

Vores nye legeplads er blevet færdig. Der har desværre været lidt hærværk. Der er 

sat overvågning op i området omkring legepladsen.  

 

Elevrådet: 

De er blevet færdige med den fælles fagdag arrangeret af elevrådet.  

De har lavet evaluering. Tilbagemeldingerne har været, at det har været hyggelig 

og med nogle gode aktiviteter. 

UMR har lavet DSP - ‘De stores legepatrulje’ for de større klasser. De mødes i 

skolegården i 12-pausen. Her tilbyder de nogle lege. Det er frivillige fra 4.-6. årg.  

Der har været navnekonkurrence til den nye legeplads. Elevrådet har været rundt i 

klasserne og har fortalt om det. Ideer skulle afleveres i postkassen på Biblioteket 

og klasserne skal stemme om de 5 bedste bud.  

Samtidig har de fortalt om elevrådet ude i særligt de små klasser.  

Deadline for forslag er den 5. juni. Elevrådet udvælger de 5 bedste, og derefter får 

klasserne lov at stemme.   

 

4.  Sikker skolevej  Vi skal under dette punkt have en opdatering 

på processen.  

Vi skal desuden se den film, bestyrelsen har lavet, 

som en del af forældrekommunikationen. 

Orientering  15 min Skolebestyrelsen har lavet en film til forældrene for at minde om, hvordan vi bedst 

muligt bruger parkeringspladserne.  

 

Stine fra kommunen har meldt tilbage, at de i kommunen har haft dialog med 

bageren omkring de trafikale forhold. De forventer at fremlægge en sag for 

udvalget i august, som danner grundlag for, om der skal igangsættes et forsøg eller 

ej. 

 

Der er 4 scenarier for et forsøg: 

- Ingen ændring 

- Fjernelse af p-pladser langs vejen 

- Ensretning på strækningen mellem bageren og skolen 

- Indkørselsforbud fra nord i en tidsperiode i morgentrafikken. 

 

Vi ser bestyrelsens video omkring sikker trafik. Der er stor ros til arbejdet med 

videoen.  

Forældrerepræsentanterne kan tage videoen med, når de deltager i 

forældremøderne med klasserne.  

 

Videoen bliver lagt på AULA umiddelbart efter sommerferien.  

 

Vi fortsætter arbejdet omkring trafik næste år.  



5.  Skole-  

hjem-samarbejdet  

Vi skal under dette punkt påbegynde arbejdet med 

det gode skole-hjem-samarbejde.   

Vedlagt som bilag er vores nuværende princip 

for skolehjemsamarbejdet.   

På mødet vil I få en præsentation omkring 

rammerne for skole- hjemsamarbejdet, hvorefter vi 

sammen skal have en brainstorm omkring hvilke 

tematikker bestyrelsen tænker berør 

skolehjemsamarbejdet.  

Fælles   

drøftelse 

og brain-

storm  

40 min  Trine gennemgår lovgrundlag for forældresamarbejde i folkeskoleloven samt 

gennemgår, hvad forældresamarbejdet er på vores skole.  

 

Skolebestyrelsen skal lave principper for forældresamarbejdet.  

 

Bestyrelsen drøfter, hvad der er vigtigt for et godt forældre- og skole-hjem-

samarbejde.  

 

Snakken var omkring følgende: 

 

Kommunikation 

Tillid. Professionelt. Skabe tillid fra start. Hvordan gør vi det? 

Kan vi opbygge tillid før relation? 

Hvordan værner vi om tilliden?  

Hvordan undgår vi, at forældrene mister tillid til personalet, når der bliver gjort 

noget, de er uenige i.  

Kan vi skabe nogle realistiske forventninger til hinanden?  

Vi skal være skarpe på information fra start.  

Forventningsafstemning. Sætte ord på vores forventninger til hinanden.  

Realistiske principper.  

Hvornår ringer vi? Hvornår skriver vi? Hvornår kan vi forvente svar? 

Tydelighed omkring hvordan vi kommunikerer.  

Skal der stå noget i princippet omkring hjem/hjem-kommunikation? 

Hvordan får vi skabt en god kultur omkring kommunikation i klasserne? 

Hvilke aftaler bliver der lavet i klasserne? 

 

Skolebestyrelsen skal udarbejde et princip omkring skolernes brug af 

meddelelsesbogen. Det skal formuleres sammen med princippet omkring 

samarbejdet med hjemmet.  

 

 

 

 



6.  Fraværsstrategi  Vi skal under dette punkt se på den nye 

fælles kommunale strategi for elevfravær.   

Materialet er i høring, og bestyrelsen skal beslutte, 

om de vil lave et høringssvar til denne.   

Som forberedelse til dette punkt bedes I 

læse materialet igennem.   

I kan finde det på følgende link:   

https://www.randers.dk/demokrati/indsigt-

og indflydelse/hoeringer/tvaergaaende  

elevfravaersstrategi-for-randers-kommune/ 

Fælles   

drøftelse 

og 

beslut-

ning 

20 min Trine gennemgår materialet.  

 

Der er i materialet foreslået. at der oprettes et lokalt fraværsteam ude på skolerne.  

 

Det giver mening at skabe systematik omkring fravær.  

. 

Vi skal være opmærksomme på, om et fraværsteams opgaver ikke går ind i 

hjemmet.  

 

Det bliver besluttet, at der ikke gives høringssvar fra bestyrelsen.  

7.  Evaluering af   

forældremødet den 

23.  maj  

Vi skal under dette punkt have en kort evaluering 

af mødet med såvel forældrerødder og hele   

forældregruppen.  

Hvad tager vi med os fra de to møder?  

Drøftelse  10 min  Søren gennemgår nogle inputs fra mødet med forældrerådet.  

 

Forældrerådene inviteres til et møde sidst i september for at give dem inspiration til 

arbejdet i forældrerådene.  

 

Ros til arrangementet. Relevant emne og flot fremmøde af forældre.   

8.  Forældrehenvendelser    5 min  

9.  Evt.    5 min  Elevrådets kommentarer: 

Det har været interessant at høre hvad vi laver og fortælle om hvad de laver i 

elevrådet.  

De synes at vi skal fortsætte med at invitere dem med to gange om året som nu.  

 

Mødetider for næste skoleår sendes ud inden sommerferien.  

 

 

 


